

**Møde den: 28.08.2018 kl. 10-12**  
**1521-220 (vært: Eva)**  
**VEST båndmøde**

**REFERAT**

**Deltagere:** Eva Kvistgaard Arent (ST), Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Birgitte Castenskjold Viborg (ASE), Jesper Qvistgaard (Aarhus BSS/Båndordfører), og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

**Gæster:**

Kim Nørskov (Studiesystemer) medvirkede under punkt 1.

Flemming Berg (SPS) medvirkede under pkt. 2.

Dorte Lindvald (HE) medvirkede under pkt. 5.

Søren Kjelst Klausen (HE) medvirkede under pkt. 6.

Dato: 23-08-2018

Ref: EHL

Side 1/5

<b>Punkt 1</b>	<b>Status: Studietidslinjen (kl. 10 – 15 min)</b>
Beskrivelse	v/Kim Nørskov  Lidt info om studietidslinjen, inden den lanceres i september.
Referat	Studietidslinjen lanceres dd. for alle studerende med undtagelse af diplomingeniørerne samt EVU-studerende. Der er kørt prototypetest i foråret med løbende fejlretning.  BETA-udgaven af studietidslinjen kører indtil 1. november, hvor eksamenstilmeldingsperioden begynder. Indtil da er studietidslinjen passiv. Det er en opgave at få kommunikeret ud til de studerende, hvad de kan forvente at se efter 1. november.  Studietidslinjen viser mange ting, men aktivitetskravet er foreløbigt sat på hold, indtil UFU tager en beslutning.  Vejlederne får kiggeadgang, som kan bruge i vejledningssammenhæng. Meld gerne nye brugere ind til Kim eller via mitstudie-mailen, indtil ny organisering er klar. VEST-båndet vil gerne have data på hvor mange der bruger studietidslinjen.

<b>Punkt 2</b>	<b>SPS-arrangement (Kl. 10:15 – 15 min)</b>
Beskrivelse	v/Flemming Berg  Hvem gør hvad?

Referat	<p>SPS-introarrangement afholdes 18. september. Flemming efter-spurgte:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• 1 vejleder der holder oplæg om vejledningens opbygning og tilbud til de studerende.</li> <li>• 1 vejleder der fortæller om dispensationsmuligheder (kan være den samme som ovennævnte</li> <li>• 1 Vejledere fra hvert fakultet til at stå til rådighed for spørgsmål efter oplæggene.</li> </ul> <p>Båndet melder personer ind til Esben, som videregiver dem til Flemming.</p> <p>Flemming kunne oplyse, at der er vækst i antallet af SPS-ansøgere. Båndet aftalte at mødes med Flemming senere på efteråret til en mere generel snak om SPS på AU.</p>

<b>Punkt 3</b>	<b>Til orientering (10 min)</b>
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	<p>Jesper har talt med firmaet Resilio, som står bag en ny trivselsapp. De vil gerne samarbejde med vejledningen, hvilket muligvis rummer perspektiver i forhold til at nå de studerende, som ikke betjener sig af vores øvrige tilbud. Det sættes på som et punkt på næste båndmøde.</p> <p>Det blev problematiseret, at der mange steder står, at studiestart er 1. september, da det langt fra er tilfældet for alle uddannelser. Der er derfor behov for at få indslusningsprocesserne ordentligt formidlet, fx i form af tjeklister for den enkelte studerende. Studiestarts gruppen skal se på det. Anne taler med Jette om udsigterne til at få det ændret i STADS.</p> <p>Lisette har gæsteoptrådt som kursusleder i AEU-regi. Her erfarede hun, at der er stort fokus på SPS på de andre institutioner. Flere kurser på vej om fx karrierevejledning, presserede studerende, gruppevejledning mv.</p>

<b>Punkt 4</b>	<b>Status: UFU-seminar</b>
----------------	----------------------------

Beskrivelse	v/Arbejdsgruppen  Seneste nyt om planlægningen af seminaret.
Referat	Møde med Berit i eftermiddag. Der skal ses på udvalgte programpunkter, bl.a. postersessions. Tinto bør mødes med VEST, måske sammen med Learning labs, gerne med fokus på best practice. Vi skal være skarpe på, hvad vi vil snakke med Tinto om. Mødet sættes snarligt på dagsordenen som særskilt punkt.

<b>Punkt 5</b>	<b>Drøftelse: Vejledning om erhvervskandidat</b>
Beskrivelse	v/Anne og Esben  Hvad er status for vejledning om erhvervskandidat på fakulteterne?
Referat	Esben deltager i tværgående statusmøde om implementeringen af erhvervskandidatordningen 4. september.  Der ligger info på webben om erhvervskandidat i revision, som allerede har haft første optag, mens HE har information på vej om erhvervskandidaten i sygepleje, der starter i 2019.

<b>Punkt 5</b>	<b>Status: Grønlænderprojekt (kl. 11:00 – 15 min)</b>
Beskrivelse	v/Dorte Lindvald  Dorte giver en kort status på grønslænderprojektet.
Referat	RSE laver forløb for nye studerende fra Grønland i efteråret med medvirken af trivselsvejledere, læse-skrivevejledere og mentorer. Forløbet kører kun i Region Midt.  Dorte sender link til hjemmeside og tilmelding til viderefremidling af vejlederne.  Michael Udby har i sin tid opbygget en side om en tidligere udgave af projektet, som stadig er tilgængelig. Den skal selvsagt nedlægges.

<b>Punkt 6</b>	<b>Drøftelse: Projektplan for afklaringsværktøj</b>
Beskrivelse	v/Lisette og Søren  Plan for projektet forelægges i båndet.
Referat	<p>Søren præsenterede projektplanen for båndet. I den kommende tid vil han og Lisette aflægge besøg i afdelingerne for at høre de lokale ønsker og behov. Der skal findes fire uddannelser til piloten, én fra hvert fakultet. Berit ønsker, at vi arbejder ud fra et veldokumenteret og teoribaseret koncept. Projektet skal afsluttes inden jul.</p> <p>Anne oplyste, at KU gerne vil dele deres data og erfaringer med os.</p> <p>Der skal koordineres med IT, så vi sikrer, at løsningen flugter med AU's webdesign og eksisterende funktionalitet.</p> <p>Punktet sættes på igen, når Søren har været rundt i afdelingen.</p>

<b>Punkt 6</b>	<b>Drøftelse: Databehandleraftale med Gecko</b>
Beskrivelse	v/Esben  Udsat fra forrige møde.  Esben har haft en snak med TTO, som har haft udkastet til vores fælles databehandleraftale med Gecko til gennemsyn. På baggrund af dialogen har vi nogle overvejelser vi skal gøre os. <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Afklaring på ophæng</b> Det skal aftales, hvem der helt præcist er "part" i aftalen.</li> <li>• <b>Risikovurdering af det økonomiske aspekt</b> Hvem hæfter, såfremt vi får brug for Geckos assistance til fx berigtigelse eller sletning af personoplysninger?</li> <li>• <b>Kobling mellem købsaftale og databehandleraftale</b></li> </ul> Skal vi have en fælles aftale med Gecko, som databehandleraftalen kan ligge i forlængelse af?
Referat	Båndet valgte indtil videre at fastholde de individuelle aftaler.

	Lisette undersøger, om en fælles købsaftale for AU er en mulighed.
--	--

<b>Punkt 7</b>	<b>Evt. (10 min)</b>
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	<p>Birgitte: Tilbød en update på ingeniøruddannelser for AU Uddannelses vejledere, hvilket Anne takkede jatak til.</p> <p>Anne: Undgå venligst at henvise folk til Vejledningscenter AU i forbindelse med spørgsmål til konkrete ansøgninger om genindskrivning. Vi er ikke stand til at svare fyldestgørende, da den faglige behandling foregår lokalt.</p>

**Kommende dagsordenspunkter:**

Besøg af RSE (Mette Wittorf Schmidt)

**Kommende møder:**

Dato	Tid	Sted
11.09.2018	10-12	Navitas 3210-03.068 (Birgitte)
25.09.2018	10-12	1443-313 (Jesper Q.)

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.